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16. oktobrī Silmalas kultūras namā notika ikgadējā “Rudens balle”, kuras galvenie viesi bija pagasta 
zemnieki. Novērtējot  viĦu smago darbu un pateicoties par to, pagasta pārvaldnieks Eduards GrišuĜo-
noks un lauksaimniecības konsultante Aleksandra Ostrovska pasniedza pateicības rakstus un suvenīrus.  

PAGARINĀTI TERMIĥI LIETOŠANĀ PAGARINĀTI TERMIĥI LIETOŠANĀ 
PIEŠĖIRTĀS ZEMES IZPIRKŠANAIPIEŠĖIRTĀS ZEMES IZPIRKŠANAI  

 Saeima ir apstiprinājusi grozījumus Valsts un pašvaldību īpašuma 
privatizācijas sertifikātu izmantošanas pabeigšanas likumā un likumā 
«Par zemes reformas pabeigšanu lauku apvidos», pagarinot termiĦus 
pastāvīgā lietošanā piešėirtās zemes izpirkšanai. SaskaĦā ar jauno 
kārtību, kas stājās spēkā 2009. gada 15. oktobrī, zemes lietotāji, kuri 
nav paspējuši nokārtot nepieciešamos dokumentus pastāvīgā lietošanā 
piešėirtās zemes izpirkšanai līdz 2009. gada 31. augustam, to vēl jo-
projām var izdarīt. 

Zemes lietotāji, kuriem nebija jāveic priekšapmaksa par lietošanā 
piešėirto zemi, turpmāk līgumu ar Latvijas Hipotēku un zemes banku 
par zemes izpirkšanu varēs slēgt uz laiku līdz desmit gadiem, kā arī 
netiks prasīta pirmā iemaksa, un zemes lietotāji varēs lūgt atlikto 
maksājumu. Personas, kuras jau ir noslēgušas zemes izpirkšanas līgu-
mus, nosacījumus varēs mainīt atbilstoši jaunajām likuma normām. 

Šogad tika no-
lemts godināt 
17 lauksaim-
niekus, bet 
diemžēl uz svi-
nīgo pasākumu 
varēja ierasties 
mazāk nekā 
puse no uzaici-
nātajiem. Pasā-
kumu ievadīja 

E.GrišuĜonoka un A.Ostrovskas svinīgās uzrunas, 
pēc tām klātbijušajiem pagasta lauksaimniekiem 
tika pasniegti pateicības raksti, suvenīri un ziedi. 
Vairāk pastāstīt par šo pasākumu piekrita  pagasta 
lauksaimniecības konsultante un daži no sumināta-
jiem zemes kopējiem. 
Aleksandra OSTROVSKA: – Dzīve laukos tas ir 
ne tikai neizsīkstošs darbs, bet arī prieks. Šėiet, ka 
gluži nesen bija pavasaris – sējas laiks. Priecēja 
pirmie asni, dārzi slīga ziedos, vārpoja lauki... Kat-
rai dienai bija savs mazs prieciĦš – svaigs gaiss, 
putnu čalas, saules lēkti un rieti. Pēc tam zeme 
dāvāja mums tik smagā darba augĜus. Taču mūsu 
pagasta lielākā bagātība ir  cilvēki! Apbrīnas vērta 
ir viĦu darba mīlestība, pacietība un prasme izdzī-
vot. Vēlējāmies sarīkot svētkus un kārtējoreiz pa-
teikties viĦiem par milzīgo, reizēm arī tik nepatei-
cīgo un peĜĦu nenesošo darbu. Uz šo balli tika aici-
nāti visi pagasta zemnieki, daudzi arī personīgi. 
Žēl, ka šoreiz  daudzi no tiem neieradās. Visiem 
pagasta zemniekiem novēlam stipru veselību, pa-
nākumus darbā un vienkāršu cilvēcisku laimi. Tā-
pat gribas paziĦot arī kādu patīkamu jaunumu, – 
Lauku atbalsta dienests informē, ka valdība radusi 
iespēju no budžeta piešėirt 42 miljonus latu, lai no 
novembra otrās puses sāktu izmaksāt Eiropas Sa-
vienības avansa maksājumus 70% apmērā. Sākumā 
tiks izmaksāts vienotais platību maksājums, pēc tam 
– maksājumi par lauksaimniecībai nelabvēlīgo reăi-
onu platību apsaimniekošanu un par graudaugu, linu, 
lopbarības u.c. kultūru audzēšanu. ěoti gribētos, lai 
visi varētu saĦemt šos maksājumus un lai neviens 
nesaskartos ar neatrisināmām problēmām un vilša-

nos. Lai jums viss izdodas! 
Iveta, Viktors un Arvīds AUGUSTĀNI (z/s 
«BrāĜi»): – Protams, ir patīkami, ka mūs atcerējās. 
Tāpat priecājamies par iespēju izrauties no ikdie-
nas rūpēm. 
Pasākumā va-
rējām atpūs-
ties, satikties 
ar paziĦām un 
citiem zem-
niekiem. Vie-
nīgais žēl, ka 
daudzi no 
lauku saim-
niekiem šogad neatnāca uz šo pasākumu. 
Pēteris un Anastasija BOGDANOVI (z/s 
«Pavasaris»): – Tas ir Ĝoti apsveicami, ka pēc rudens 
darbu beigām var satikties, parunāt, mazliet aizmir-

sties un pabūt 
jautrā kompāni-
jā. Priecē, ka arī 
šajā smagajā 
laikā mūsu pa-
gasta vadība 
atcerējās par 
saviem zemnie-
kiem, – atrada 
laiku un līdzek-

Ĝus, lai viĦiem pateiktos par darbu. Paldies! 
 Pēteris un Irīna GRUZNOVI (z/s «Mežāres»): 
 – Pateicamies par lielisko vakaru tā galvenajiem 
rīkotājiem – A. Ostrovskai, E.GrišuĜonokam un 
kultūras nama vadītājai N. Kotebo. Paldies par 
zemniekiem veltītajiem siltajiem vārdiem, par jaut-
ro mūziku un cienastu, bet vislielākā pateicība par 
to, ka, neskatoties uz t.s. «dižėibeles» radītajām 
grūtībām, spējāt uzdāvināt mums svētkus! 
Zinaīda un Aleksandrs KORZININI (z/s 
«Jūlija»): – Bija patīkami būt sumināmo zemnieku 
vidū. Mūsuprāt, šādi pasākumi ir Ĝoti nepieciešami 
lauksaimniekiem, jo viĦiem atpūtas brīži ir visai 
reti. Bet rudenī var un vajag atĜauties izbrīvēt brīti-
Ħu, lai draugu lokā atpūstos pelnītā ballē. 

Natālija Stafecka 

Uzmanību! Tiek meklēti vides piesārĦotāji, kas ved atkritumus uz 
mežu un citām vietām, kas nav paredzētas šādam mērėim. Par neli-
kumīgas atkritumu izgāztuves izveidi  mežā  Zuju ciema tuvumā 
Valsts Meža dienesta darbinieki sastādīja protokolu iesniegšanai po-
licijā. Notiek izmeklēšana. 

Būtībā ir skaidrs iemesls, kāpēc slepus tiek izmesti atkritumi, - ir 
jāmaksā par konteineriem un izvešanu uz izgāztuvēm. Bet kas mak-
sās par mūsu mežu tīrīšanu, glābjot tos no stihisko izgāztuvju veido-
šanās, jo atkritumi paši par sevi nepazudīs. Bet kādas atkritumu kau-
dzes būs mūsu mežos pēc gada, diviem, trim?! Un kādu  mūsu zaĜo 
bagātību ieraudzīs mūsu pēcteči?!  

Anonīmie kaitnieki, acīmredzot, neiedomājas, ka viĦus var 
identificēt... Un ja vēl laikus kāds godprātīgs un sašutis pilsonis 
ieraudzītu šos pārkāpējus un paziĦotu par 
to policijai vai pagasta pārvaldei, bet šim 
«cūkmenam» liktu samaksāt latus 500, tad 
diez vai šis darbas piesārĦotājs turpmāk 
vēlētos piegružot mežu, turklāt arī citiem 
tā droši vien būtu mācība. 

Tāpēc visi pagasta iedzīvotāji tiek lūgti 
nepiesārĦot dabu un neĜaut to darīt arī citiem, 
jo ar «cūkmeniem» jācīnās, tikai un vienīgi tos 
stingri sodot, jo acīmredzot ar runām un skaid-
rojumiem vien ir krietni par maz. 

UZMANUZMANĪBUĪBU! MEKL! MEKLĒĒ  MEŽUMEŽU  PIESĀRĥOTĀJUSPIESĀRĥOTĀJUS  

20. oktobrī Tiskādu vidusskolā notika vecāku sapul-
ce, uz kuru bija ieradušies 58 vecāki un kuru vadīja 
skolas direktors Viktors KovaĜovs, mācību daĜas va-
dītāja Olga Miseviča un ārpusklases darba organiza-
tore Aleksandra Kadakovska. Darba kārtībā bija 
daži jautājumi, saistīti ar laiku, ko bērni pavada skolā. 

�Laikrakstā «Latvijas Vēstnesis» ir publicēti MK noteikumi Nr.1209 
«Kārtība, kādā piešėir valsts un Eiropas Savienības atbalstu atklātu pro-
jektu iesniegumu konkursu veidā pasākumam «Lauku saimniecību 
modernizācija»», kas stājies spēkā 2009. gada 28. oktobrī. Ar jauno 
noteikumu pieĦemšanu ir notikušas būtiskas izmaiĦas atbalsta 
piešėiršanas nosacījumos un veidlapās. Svarīgākās no tām: 1) kā viens 
no papildu atbalsta saĦemšanas nosacījumiem ir noteikts, ka aprēėināta-
jām valsts sociālās apdrošināšanas obligātajām iemaksām par pēdējo 
noslēgto gadu vidēji par vienu strādājošo jābūt vismaz 700 latu. Nosacī-
jums neattiecas uz atbalsta pretendentiem, kuriem pēdējā noslēgtajā gadā 
neto apgrozījums no lauksaimnieciskās ražošanas ir mazāks par 20 000 
latu; 2) pamatlīdzekĜu aizvietošana neattiecas uz saimniecībā jau esoša-
jām traktortehnikas, piekabju un agregātu vienībām, kas ir vecākas par 
10 gadiem (no to izlaides datuma); 3) projekta iesniegumā vairs netiek 
prasīts iesniegt naudas plūsmu pa mēnešiem, kā arī projekta iesnieguma 
elektronisko versiju; 4) kredītiestādes, līzinga sabiedrības vai krājaizde-
vumu sabiedrības izziĦu par kredīta piešėiršanu (ja projekta īstenošanai 
tiks Ħemts kredīts) varēs iesniegt kopā ar projekta iesniegumu vai 6 mē-
nešu laikā pēc LAD lēmuma par projekta iesnieguma apstiprināšanu 
spēkā stāšanās (iepriekš šī izziĦa bija jāiesniedz kopā ar projekta ies-
niegumu); 5) atbalsta intensitāte tehnikai un iekārtām (vairāk nekā Ls 35 
000  attiecināmās izmaksas) līdz 2010. gada 31. decembrim būs 35% no 
attiecināmajām izmaksām, pēc noteiktā datuma - 25%; 6) atbalsta inten-
sitāte 40% noteikta arī bioloăiskās lauksaimniecības produkcijas ražotā-
jiem; 7)  traktoru iegādei noteikts limits uz saimniecību viens zirgspēks 
uz 1 ha 2009. gadā VPM deklarēto platību un 1 liellopu vi-
enību. Aprēėinātais limits nedrikst pārsniegt 50 zirgspēkus; 8) papildus 
5% atbalsta iespējams saĦemt, ja atbalsta pretendents ir atzītas koopera-
tīvās sabiedrības biedrs, kā arī, ja saimniecība atrodas MLA teri-
torijā (iepriekš papildu punkti tika piešėirti tikai par MLA teritorijām). 
Pilns noteikumu teksts mājaslapā www.vestnesis.lv . 
�2009. gada 22. oktobrī stājās spēkā arī grozījumi MK noteikumos 
Nr.792 ”Valsts un Eiropas Savienības atbalsta piešėiršanas, adminis-
trēšanas un uzraudzības kārtība pasākuma “Infrastruktūra, kas attie-
cas uz lauksaimniecības un mežsaimniecības attīstību un pielāgoša-
nu” īstenošanai”. Plašāka informācija mājaslapā www.vestnesis.lv . 

PAR PAR PROJEKTUPROJEKTU  GROZĪJUMIEMGROZĪJUMIEM    

Uz sapulci ieradušos vecākus ar muzikāliem priekš-
nesumiem priecēja vokāli instrumentālā pulciĦa dalīb-
nieki (attēlā) Irīnas Ščerbakovas vadībā, uzskatāmi 
parādot, ko ir iemācījušies pagājušajā mēnesī. Izrādījās, 
ka dziedāt viĦi prot ne tikai latviešu un krievu, bet arī 
latgaliešu un angĜu valodā. Patīkami bijis vērot, ka dzie-
dātāju un spēlmaĦu rindas kuplinājušas jaunas zvaig-
znītes –Štikānu un Silmalas skolu bijušie audzēkĦi, 
tādējādi liekot domāt, ka bērni ir veiksmīgi pielāgoju-
šies dzīvei jaunajā skolā. To apliecina arī vecāku anke-

tēšana, par kuru savā ziĦojumā  
pastāstīja Aleksandra Kadakovska 
(attēlā). Aptaujas rezultāti liecina, ka 
97% bērnu labi jūtas jaunajā skolā. 
Savukārt Olga Miseviča klāt-
esošos iepazīstināja ar jautāju-
miem, kas saistīti ar mācību 
procesa organizāciju, bet skolas 
direktors Viktors KovaĜovs ru-
nāja par kopējo skolas darba plānošanu, skolēnu 
uzvedību, panākumiem utt. Stāstījumi bija tik iz-
smeĜoši, ka vecāki skolas vadībai pat neuzdeva 
jautājumus un neizteica nekādus aizrādījumus. Sa-
pulces noslēgumā tika ievēlēta jauna vecāku komi-
teja, kas sastāvēs no pieciem cilvēkiem. Pēc tam 
vecāki varēja doties uz klasēm, lai tiktos ar audzinā-
tājiem un uzzinātu par savu bērnu sekmēm. 

Tiskādu vsk. vokāli instrumentālais pulciĦš  



 

 

     Silmalas pagasta pārvaldes informatīvais  
izdevums latviešu un krievu valodā.  

Adrese:Rēzeknes novads, p/n Malta, c. GorĦica, Saules 4, LV-4630,  
E-pasta adrese  silmalasdzive@inbox.lv 

Iznāk 2 reizes mēnesī, metiens 800 eks., reă. Nr.000702892. 
Redaktore Jevăēnija GrišuĜonoka,  

korespondente Natālija Stafecka (tālr.22016605). 
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   Silmalas DzīveSilmalas DzīveSilmalas Dzīve   
APSVEIKUMIAPSVEIKUMI  

KULTŪRAS PASĀKUMIKULTŪRAS PASĀKUMI  

      Elizabeti KOPILOVU skaistajā dzīves jubilejā sveic 
   Tiskādu vidusskolas kolektīvs. 
Nepalaid garām tos skaistākos mirkĜus, 
kas dvēselei ziedēt liek. 
Nepaej garām, bet iededz tiem gaismu, 
lai sirdij silts gaišums tiek. 

 

 Ināru BELOVU jubilejā sveic p/n „Malta” kolektīvs!  
Esi sieviete – mīĜa, lepna un spēcīga, 
 Esi putna spārni, kas vēzienā atvilkti. 

     Drīksti visu, ko sieviete drīkst, 
     Celies augstu, lido tālu, esi laimīga! 
 

Andreju un Mareku ŠILOVUS dzimšanas 
dienā sveic Kristīne un Sarmīte ar ăimenēm! 

ěaujieties, lai nes Jūs straume, 
Nesteidziniet sauli uzlēkt agrāk. 
Klausiet vēju un baudiet plūsmu, 
Mēăiniet iemigt brīdī laimes... 
 

Ēriku DREěU dzimšanas dienā sveic vectēvi un vecāsmātes!   
          Tev gadi dzīves lapotnē 
         Par spīti vējam pacelties grib augstāk, 
               Vēl viss Tev priekšā šajā pasaulē, 
               Vēl varavīksni turi savā plaukstā!   

 

Valentīnu JAHNOVECU dzimšanas dienā  un Leonīdu  JAHNOVECU 
jubilejā sveic dēls Igors, vedekla Ērika un mazmeitiĦa Adriana! 

   Veselību – stipru kā riekstu! 
   Laimi – saldu kā medu! 
   Mīlestību – kā tikko plūktu ābolu! 
   Prieku – krāsainu, daudzveidīgu kā zvaigznes! 

Tavs pirmais smaids atmirdz spožāk 
par visām pasaules zvaigznēm! 

 

Silmalas pagasta pārvalde sveic JeĜenu un Viktoru 
GUMELIČUS ar meitiĦas KRISTĪNES piedzimšanu.Esiet laimīgi! 

SILMALAS KN: 
 6. un 13. novembrī plkst. 22.00 – diskotēka, ieeja – Ls 0,50. 17. novem-
brī plkst. 12.00  - Latvijas Republikas proklamēšanas gadadienai veltīts 
svinīgs koncerts ar bērnudārza audzēkĦu piedalīšanos. KN vadītāja lūdz 
atsaukties tos pārus, kas 2009. gadā svin kāzu jubilejas (tālr. 26128882). 

ŠTIKĀNU KN: 
 6. un 13. novembrī plkst. 22.00 – diskotēka, ieeja – Ls 0,50. 15. novem-
brī plkst. 12.00 – diskotēka bērniem. 17. novembrī plkst. 18.00 - svinīgs 
pasākums, veltīts LR proklamēšanas gadadienai. 

RUŽINAS KN:  
7. un 14. novembrī plkst. 22.00 – diskotēka, ieeja – Ls 0,50. 17. novem-
brī plkst. 19.00 – atpūtas vakars par godu LR proklamēšanas gadadienai, 
ieeja – bezmaksas. 

KRUĖU KN:  
7. un 14. novembrī plkst. 22.00 – diskotēka, Ls 0,50. 17. novembrī plkst. 
19.00 – bezmaksas atpūtas vakars, veltīts LR prokl. gadadienai. KN vadītāja 
lūdz atsaukties pārus, kas šogad svin kāzu jubilejas (t. 29166713). 

Arī šogad Tiskādu vidussko-
lā nolēma turpināt šo humorpil-
no ieradumu. 11. klases skolēni 
kopā ar savu audzinātāju Lud-
milu Šmauksteli 10. klases 

audzēkĦiem bija sagatavojuši 
daudz interesantu pārbaudījumu. 
Šoreiz tika „iesvētīti” 17 desmit-
klasnieki, kā arī viĦu audzinātā-
ja Irina Ščerbakova, kura savus 

PASMAIDIPASMAIDI  

skolēnus grūtā brīdī 
neatstāja vienus un kopā 
ar viĦiem braši pārvarē-
ja visus pārbaudījumus. 
Lai iegūtu godpilno 
nosaukumu „vidus-
skolēns”, iesvētāmajiem 
bija jāliek lietā sava 
izdoma un artistiskums, 
jābūt atjautīgiem. Pēc 
visu šėēršĜu veiksmīgas 
pārvarēšanas 10. klases 
skolēni svinīgi zvērēja 
līdz par savam izlaidu-
mam godam nest šo at-
bildīgo nosaukumu 

„vidusskolēns”. Vakars tika aiz-
vadīts Ĝoti interesanti un klātbiju-
šajos radīja pozitīvu emociju 
gūzmu. Pasākuma noslēgumā 
notika skolēnu diskotēka.  

Septembrī mūžībā aizgājuši šādi Silmalas pagasta iedzīvotāji: 
 

ALLA ěAěUNGAITE   - (29 gadu vecumā), 
JAKOVS SEĥKOVS      - (88 gadu vecumā, Pustinkas ciemā), 
JEěENA LAIZĀNE       - (79 gadu vecumā, Tarakanovkas ciemā), 
UěJANA USANOVA      - (77 gadu vecumā, Belobabinas ciemā). 

Silmalas pagasta pārvalde izsaka visdziĜāko līdzjūtību 
 aizgājēju radiem un tuviniekiem. 

LĪDZJŪTĪBALĪDZJŪTĪBA  

TISKTISKTISKTISKTISKTISKTISKTISKTISKTISKTISKTISKĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOSĀDOS            –––––––––––– « « « « « « « « « « « «IESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBASIESVĒTĪBAS» » » » » » » » » » » » VIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEMVIDUSSKOLĒNIEM 

SLUDINĀJUMISLUDINĀJUMI  

     Novembrī Silmalas TN telpās tiks organizēti vie-
nas dienas floristikas kursi tiem, kas vēlas iemācīties 
veidot adventes vainagus  pašu rokām. Dalības mak-
sa - Ls 1,5-2  (atkarībā no dalībnieku skaita). Pieteik-
ties pa tālr. 22016605 (N.Stafecka ). 

SILMALAS PAGASTA BIBLIOTĒKĀ: 

�  Silmalas pagasta bibliotēka izsludina konkursu par tēmu „Rudens krāsas”. Ikviens 
lasītājs, neatkarīgi no vecumposma, dalībai konkursā no 26.10.2009. līdz 11.11.2009. uz 
bibliotēku var atnest savu sacerējumu, dzejoli, zīmējumu vai kompozīciju par minēto 
tēmu. Labāko darbu autori saĦems veicināšanas balvas. 

�  No 2. līdz 13. novembrim Silmalas bibliotēkā būs skatāma latviešu rakstnieka KārĜa Skalbes 
darbu izstāde, veltīta viĦa 130. dzimšanas dienas atcerei. 

 13. novembrī no plkst. 11.00 līdz 19.00 
Silmalas pagasta pārvaldes ēkā (kādreizē-
jā ieeja no bibliotēkas un dzimtsarakstu 
nodaĜas puses) strādās frizieris (tālr. 

26086772) un manikīra meistars (tālr. 
29125545). Lūgums savu apmeklējumu 
pieteikt iepriekš (pa minētajiem tālruĦiem). 

P Ā R D O D 
sivēnus un trušus.  
Tālr. 64646146, 
mob. 22462001. 
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 Uzzinot, ka mūsu pagastā ir 
entuziasti, kuri pie savām mā-
jām audzē lielogu dzērvenes, 
steidzām aplūkot šīs brīnumogas 
un iztaujāt par to audzēšanas 
īpatnībām. Diemžēl saimnieka 
nebija mājās, toties izdevās 
aprunāties ar namamāti Annu 
Sopko (attēlā). 

Kā Jūsu ăimenē radās doma 
par šādu dzērveĦu audzēšanu? 

– Pirmoreiz par lielogu dzēr-
venēm uzzinājām no paziĦām, 
un vīru pilnībā pārĦēma doma 

tās audzēt. 
Nesen pie 
mājām izra-
kām lielu 
dīėi, kura 
krastus nolē-
mām apstādīt 
tieši ar dzēr-
venēm. 

 

Vai bija īpaši rūpīgi jāsaga-
tavo augsne šo vērtīgo ogu 
dēstīšanai? 

– Nebūt nē. Tās stādījām 
melnzemē, virsū uzbērām 
smiltis un pirms dēstīšanas 
bagātīgi laistījām augsni. 

 

Vai dzērveĦu audzēšana 
Ĝauj arī nopelnīt? 

– Pagaidām ir grūti secināt, jo 
pirmo lielo ražu var gaidīt vien 
pēc 3-4 gadiem: dzērvenēm ir 
jāieaug un jāsakuplo. Turklāt 
mēs tās stādījām ne jau peĜĦas 
gūšanai, bet gan savām vajadzī-
bām. Ăimene mums ir liela, jau 
mazmeita paaugusies, Dievs 
dos, būs arī mazbērni, – lai šīs 
vērtīgās ogas aug viĦiem par 
prieku. 

 

Vai lielogu dzērvenes 
garšas ziĦā atšėiras no vien- 
kāršajām dzērvenēm? 

Vladimira un Annas Sopko ăimenei pēc dzērvenēm nenāksies 
doties uz purvu, jo jau pēc pāris gadiem turpat, pie viĦu mā-
jām, to pieaugs tik daudz, ka pilnīgi pietiks visai saimei. 

– Katram kas savs: vienam 
labāk garšo mežā augušas ogas, 
cits turpretī labprāt pamielojas 
ar ko jaunu. Lielogu dzērvenes 
nav tik skābas, to mīkstums 
vairāk ir porains un miltains, 
nevis ūdeĦains. Savukārt satrītas 
ar cukuru tās pēc garšas at-
gādina gan dzērvenes, gan brūk-
lenes. Mūsu ăimenē šīs brī-
numogas jau ir iecienītas, bet 
mūsu mazajai PoĜinai (attēlā) 
īpaši iepaticies ėīselis un morss 
no tām. 

Vai jūs ieteiktu arī citiem 
pamēăināt audzēt šīs dzērvenes? 

– Kāpēc gan ne? Tās ir labi 
piemērotas augšanai mūsu kli-
mata joslā un augsnē. Turklāt 
tās ne tikai labi ražo, bet ir arī 
skaistas, īpaši rudenī, kad 
daudzi citi augi zaudē savu pie-
vilcību. Būtiski ir arī tas, ka 
dzērvenes vairs nevajadzēs 
meklēt purvos, – vienkārši varēs 
iziet no mājas un lasīt, cik tīk! 

  
Kādam var rasties jautājums, 

kāpēc gan audzēt dzērvenes 
savā dārzā, ja arī savvaĜā to ir 
pietiekami daudz. Tomēr, ja 
savā piemājas dārzā no viena 
kvadrātmetra jūs salasīsiet pus 
spaini šo ėiršu lieluma ogu, var-
būt šāds jautājums šėitīs ne-
vietā. Turklāt šie augi dos ne 
tikai lieliskas ogas, bet ir izman-
tojami arī dekoratīvos nolūkos, 
proti – atliek vien izvēlēties 
saulainu vietu pie mājas vai 
zālājā un jūs atrisināsiet dārza 
daĜējas apzaĜumošanas prob-
lēmu. Spilgtu un neaizmirstamu 
iespaidu spēj atstāt dzērveĦu 
lauciĦš, kas pārklāts ar caurvi-
jušos dzinumu blīvu paklāju un 

rudenī ir kā piebērts ar lielām 
sarkanām ogām. Pat ziemā šīs 
dzērvenes izskatīsies lieliski, jo 
tām nenokrīt ne lapas, ne ogas. 

 

Lielogu dzērveĦu ārstniecisko 
īpašību daži piemēri: 

 

� tās satur vielas, kas nostiprina 
sirds muskulatūru un sirds kapilā-
rus, kā arī vielas, kas mazina 
aterosklerozes rašanās iespējas; 
� pašlaik plaši tiek reklamētas 
importa kapsulas ar dzērveĦu 
pulveri, kuras palīdz ārstēt urīn-
ceĜu sistēmas iekaisumus, tomēr 
aptiekās šis līdzeklis maksā 10-20 
reizes dārgāk nekā svaigas ogas 
un dzērveĦu sula; 
� tās nostiprina imūnsistēmu. Ir 
pierādīts, ka šīs ogas neĜauj vīru-
siem un baktērijām „pielipt” pie 
gĜotām un tādējādi aizsargā or-
ganismu no infekcijām. Varat 
apēst vien 10–20 ogas, un no-
turīgs efekts būs vismaz 10 stun-
das, tā ka vislabāk tās ēst brokas-
tīs, tad aizsardzība būs garantēta 
uz visu dienu; 
� šīs ogas izvada no organisma 
„slikto” holesterīnu un nostiprina 
asinsvadu sieniĦas. Ne velti trītas 
dzērvenes pasniedz pie gaĜas ēdie-
niem (it īpaši medījumiem) – gan 
garšīgi, gan veselīgi. Šo dzērveĦu 
bioloăiski aktīvās vielas nezūd pat 
augstā temperatūrā, tādājādi tās ir 
vērtīgas jebkādā veidā. 
 

 

Natālija Stafecka 

☺ Krāsotāja māceklim jāvelk 
ceĜa vidussvītra. Pirmajā dienā 
viĦš to nokrāso 3 km garumā, 
otrajā – 1,2 km, bet trešajā – vairs 
tikai 300 metrus. – Kāpēc tā palē-
ninājies temps? – jautā priekš-

nieks. – Attālums līdz krāsas spai-
nim taču aizvien vairāk palielinās! 
☺ Tēvs dēlam: – Kad tu labosi 
savus vieniniekus? – Ko es varu 
darīt, tēti, žurnāls taču glabājas 
skolotāju istabā! 
 

☺ Ārsts saka pacientei: – Jums 
ir paaugstināts asinsspiediens un 
vāja sirds. Cik jums gadu? –35. 
– Un turklāt vēl vāja atmiĦa. 
☺ – Varbūt iedzeram tēju? -Tev 
vārdā “alus” bija četras kĜūdas! 

Jau tradicionāli rudenī 10. klašu skolēni tiek „iesvētīti” vidusskolēnu godā, un 
šis īpašais rituāls sastāv no dažādiem neparastiem un jautriem šėēršĜiem.  
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16 октября в Силмалском ДК состоялось ежегодное мероприятие - «Осенний бал».  Главны-
ми гостями этого праздника были наши крестьяне, нелегкий труд которых волостное управле-
ние в лице его руководителя - Эдуарда Гришуленока и консультанта волости по сельскому хо-
зяйству - Александры Островской  отметило благодарственными грамотами и сувенирами. 

ПРОДЛЕНЫ СРОКИ ВЫКУПА ЗЕМЛИ,ПРОДЛЕНЫ СРОКИ ВЫКУПА ЗЕМЛИ,  
 ВЫДЕЛЕННОЙ В ПОЛЬЗОВАНИЕ   ВЫДЕЛЕННОЙ В ПОЛЬЗОВАНИЕ    

 Саэйм утвердил поправки к закону о приватизации государст-
венных и самоуправленческих владений и окончании использования 
приватизационных сертификатов, а также поправки к закону «Об 
окончании земельной реформы в сельской местности», продлив сро-
ки выкупа земли, выделенной в постоянное пользование. В соответ-
ствии с новым порядком, который вступил в силу 15 октября 2009 
года, владельцы земли, которые не успели до 31 августа 2009 года 
оформить необходимые документы на выкуп земли, выделенной в 
постоянное пользование, все еще могут это сделать.  

Владельцы земли, которым не нужно было производить предоп-
лату за присвоенную в пользование землю, в дальнейшем договор о 
выкупе земли с «Латвийским ипотечным и земельным банком» мо-
гут заключать на срок до 10 лет, а также не будет требоваться пер-
вый взнос, и землепользователи смогут просить отсроченный пла-
теж. Лица, которые уже заключили договора о выкупе земли, смогут 
поменять его условия в соответствии с новыми нормами закона.  

   В этом году ре-
шено было отме-
тить 17 работников 
села. К сожалению, 
на вечер из них 
смогли придти ме-
нее половины. На-
чался праздник с 
торжественной ре-

чи, которую  произнесли  Э.Гришуленок и 
А.Островская. Затем последовала церемония вру-
чения  почетных грамот, сувениров и цветов при-
сутствующим в зале крестьянам волости.   
    Подвести итог вечера попросили нашего кон-
сультанта волости по сельскому хозяйству, а 
также присутствующих на празднике крестьян. 
 

Александра ОСТРОВСКАЯ: - Жизнь на селе 
- это не только бесконечный труд, но и радость. 
Кажется, совсем недавно, была весна - все сея-
ли. Радовались, когда пробивались ростки,  
цвели сады, колосились поля… В каждом дне 
была своя маленькая радость - чистый воздух, 
щебетание птиц, заходы и восходы солнца. За-
тем земля одарила нас плодами нашего труда. 
Но главное богатство нашей волости - это наши 
люди! Можно лишь удивляться их трудолю-
бию, терпению, умению выживать. Хотелось 
сделать для них праздник и в очередной раз 
выразить признательность за их огромный, за-
частую не окупающий себя, труд. Обидно, что 
на сей раз не многие труженики села смогли 
придти, хотя всех крестьян приглашали на этот 
традиционный вечер, многих даже лично. Хо-
чется пожелать нашим крестьянам крепкого 
здоровья, трудовых успехов и личного счастья. 
А также сообщить им приятную новость: 
Служба поддержки села информирует, что пра-
вительство изыскало возможность выделить из 
бюджета 42 миллиона латов, чтобы со 2-й по-
ловины ноября начать выплаты авансовых пла-
тежей Евросоюза в размере 70%. Вначале будет 
выплачен единый платеж за площади, потом - 
платежи за хозяйствование в неблагоприятном 
регионе и платежи за зерновые культуры - лен, 
кормовые и др. Очень хочется,  

чтобы все смогли получить эти платежи и что-
бы ни у кого не было неразрешимых проблем и 
разочарований. Пусть все у вас получается! 
 

Ивета, Виктор и Aрвид АУГУСТАНЫ 
 (к/х «Брали») - Конечно, приятно, что нас от-
метили.  Да и возможности оторваться от по-
вседневных забот тоже рады. На вечере смогли 
отдохнуть, пообщаться со своими знакомыми и 
другими крестьянами.  Жаль только, что не мно-
гие из крестьян пришли в этом году на праздник.  
 

Петр и Ирина 
ГРУЗНОВЫ  
(к/х «Межарес»): 
-         Благодарны 
oрганизаторам 
п р а з д н и к а  – 
А . Ос тровской , 
Э.Гришуленоку, 
завклубом Н. Котебо за  прекрасный вечер. Спаси-
бо за теплые слова в адрес крестьян, за веселую 
музыку и угощение на столах, а главное - за то, 
что  несмотря на все тяготы «кризисной» 
жизни, смогли подарить нам праздник.  
 

 Зинаида и Александр КОРЗИНИНЫ (к/х 
«Юлия»): - При-
ятно оказаться 
в числе награж-
даемых. Счита-
ем, что такие 
вечера очень 
нужны для ра-
ботников села, 
ведь отдыхать 

им приходится нечасто. А осенью можно и 
нужно позволить себе заслуженный вечер 
культурного отдыха в кругу друзей. 
 

 Петр и Анастасия БОГДАНОВЫ  
(к/х «Павасарис»): - Это очень хорошо, что после 
сезонных осенних работ можно встретиться, 
поговорить, немного расслабиться и повеселить-
ся. Отрадно, что в это тяжелое время руково-
дство нашей волости не забыло о своих крестья-
нах - нашли время и средства , чтобы отметить 
их  труд. Спасибо! 

Внимание! Устанавливаются личности нарушителей, которые 
вывозят мусор в леса и другие, не отведенные для этого, места. По 
факту незаконного образования места вывоза мусора в лесном мас-
сиве п.Зуи  работниками государственной службы леса уже состав-
лен протокол в полицию. Ведется следствие. 

Резоны того, кто тайком выбрасывает мусор, понятны: за мусор-
ные контейнеры и вывоз мусора на свалку нужно платить. А кто 
заплатит за очистку наших лесов от мусорных свалок, ведь сами по 
себе они не испарятся? А каким станет прирост мусора в наших ле-
сах через год, два, три? И каким в результате их увидят наши потом-
ки? Анонимные вредители, очевидно, и 
не подозревают о том, что их можно вы-
числить. Но если бы вовремя кто-то зако-
нопослушный и возмущенный увидел 
это, и сообщил бы о нарушителе в поли-
цию или волостное управление, а этому 
«мусорному свину» выписали бы штраф 
латов этак на 500, то нарушитель  вряд ли 
впредь осмелится бы лес засорять, да и 
другим неповадно будет. Поэтому прось-
ба ко всем жителям волости самим не 
сорить и другим не позволять, ведь с на-
рушителями нужно бороться, только же-
стко и неотвратимо наказывая.   

ВНИМАНИЕ! РОЗЫСКВНИМАНИЕ! РОЗЫСК  

20 октября в Тискадской средней школе 
состоялось родительское собрание, на которое 
собралось 58 родителей. Проводили собрание: 
директор школы - В.Е. Ковалев, заведующая 
учебной части - О.В. Мисевича и ответствен-
ная по внеклассной работе - А.М. Кадаковска. 
На повестке дня было несколько вопросов, 
касающихся жизни детей в школе.  

Разыскива-
ется владе-
лец  свалки! 

� 28 октября 2009 года вступили в силу правила Кабинета Мини-
стров Nr.1209 «Порядок присвоения государственной поддержки и 
поддержки ЕС в виде открытого конкурса заявок по проекту 
«Модернизация сельского хозяйства»». С принятием новых попра-
вок произошли существенные изменения в присвоении поддержки 
и заполняемых бланков. Наиболее важные из них: 1) одним из  
дополнительных условий получения поддержки  установлено, что 
должны быть начислены обязательные платежи государственного 
социального страхования за последний заключительный год в 
среднем на одного работающего не менее 700 Лс. Условие не отно-
сится на претендентов этого проекта, у которых нетто оборот от 
сельскохозяйственной деятельности за последний заключительный 
год составляет менее 20 000 Лс; 2) замена основных средств не 
относится на уже имеющиеся в хозяйстве единицы тракторной 
техники, прицепы и агрегаты, которые старше 10 лет со дня выпус-
ка; 3)  в заявлении проекта больше не требуется рассчитывать де-
нежный поток по месяцам, а также электронная версия проекта; 4) 
справки о выделении кредита из кредитных заведений (если для 
осуществления проекта брался кредит) можно будет подавать вме-
сте с проектным заявлением или в течение 6 месяцев после приня-
тия решения Службой поддержки села по утверждению проектно-
го заявления (ранее эта справка сдавалась одновременно с проект-
ным заявлением); 5) интенсивность поддержки на технику и агре-
гаты (выплаты составляют более, чем 35 000 Лс) до 31.12.2010. 
составят 35% от соответствующих выплат, после этой даты - толь-
ко 25%; 6) интенсивность поддержки в 40% установлена также для 
производителей биологической продукции сельского хозяйства; 7) 
установлен лимит на приобретение трактора для хозяйства из рас-
чета - 1 лошадиная сила на 1га площади, задекларированного еди-
ного платежа за землю в 2009 г. и 1 единицу крупного рогатого 
скота. Рассчитанный лимит может быть превышен не более, чем на 
50 лошадиных сил; 8) дополнительно можно получить 5% под-
держки, если признан членом кооператива или хозяйство находит-
ся в неблагоприятном регионе. 
� Со 2 октября 2009 года вступили в силу поправки к правилам Ка-
бинета Министров Nr.792 «Присвоение государственной и ЕС под-
держек, порядок администрирования и надзора по мероприятию 
«Инфраструктура, относящаяся к сельскохозяйственному и лесохо-
зяйственному развитию и приспособлению»».  

С полными текстами правил и поправок к ним можно  
ознакомиться в Интернете: http//www.vestnesis.lv 

О ПОПРАВКАХ К ПРОЕКТО ПОПРАВКАХ К ПРОЕКТАМАМ  

Для прибывших на собрание родителей дети - 
участники вокального (на снимке) и инструменталь-
ного кружков под руководством преподавателя му-
зыки - Ирины Щербаковой выступили с музыкаль-
ными номерами. Ученики наглядно показали, чему 
научились за прошедший месяц. Оказалось, что петь 
они умеют не только на латышском и русском язы-
ках, а также на латгальском и английском. Приятно 
было отметить, что ряды выступающих пополнились 
новыми звездочками - учениками из бывших Шты-

канской и Силмалской школ - значит адаптация 
детей в школе прошла успешно. Это доказыва-
ют и результаты анкетирования родителей, о 
которых рассказала в своем докладе Александра 
Кадаковская, которые показали, что 97% ребят 
хорошо себя чувствуют в стенах новой школы. 
Завуч Ольга Мисевич ознакомила всех с вопро-
сами, касающимися непосредственно организа-
ции учебного процесса, а директор школы Вик-
тор Ковалев рассказал об общей организации 

работы школы, поведения учеников, их дос-
тижениях и т.д.  Со стороны родителей ни 
вопросов, ни каких-либо замечаний в адрес 
руководства школы не последовало. В за-
ключении собрания был избран новый ро-
дительский комитет в составе из пяти чело-
век. Затем желающие могли разойтись по 
классам, чтобы лично побеседовать с класс-
ными руководителями и обсудить успевае-
мость своих детей. 
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☺  Вовочка дедушке: - Одолжи 
мне 100 Лс с твоей пенсии. Я 
тебе верну - со своей. 
☺- Смотри, какую я шикарную 
норковую шубу жене купил!  
-Дык, какая ж она шикарная, она 
же в дырках вся ! - Сам ты в дыр-
ках! Это ж норки! 

КУЛЬТУРНЫЕ МЕРОПРИЯТКУЛЬТУРНЫЕ МЕРОПРИЯТИЯИЯ  

Коллектив Тискадской  
средней школы поздравляет  бывшего завуча школы 

 КОПЫЛОВУ ЕЛИЗАВЕТУ АНДРЕЕВНУ с юбилеем!  
 

Сегодня каждому из нас Вам руку хочется пожать. 
И поздравляя с Юбилеем побольше теплых слов сказать. 
Школе Вы отдали  сполна свои ушедшие года, 
И мы желаем Вам за это:побольше солнца, счастья, света,  
Здоровья, радости, добра - на все дальнейшие года!  

 

С днем рождения ШИЛОВЫХ АНДРЕЯ и МАРЕКА  
поздравляют Кристина и Сармите с семьями! 

Пускай здоровье будет крепким, 
А настроенье бодрым, заводным, 

Пусть каждый день Ваш будет светлым 
На радость нам и всем родным! 

С днем рождения  ЯХНОВЕЦ ВАЛЕНТИНУ и с юбиле-
ем ЯХНОВЕЦ ЛЕОНИДА поздравляют сын Игорь, не-

вестка Эрика и внучка Адриана!  
       Крепкого здоровья Вам, 
       Цветущей жизни, как весна, 
       Богатого хозяйства, как щедрая осень, 
       Крепкой семьи, как морозная зима! 
 

С юбилеем БЕЛОВУ ИНАРУ поздравляет  
коллектив п/о Малта! 

От всей души желаем тебе всегда оставаться такой же: 
 Улыбчивой и неизменно чуткой,  ко всем внимательной, 

 Лукавой иногда, отзывчивой на дружескую шутку, 
 Веселой и задорно боевой, а главное - душевной и простой! 

 
 

      С днем рождения ДРЕЛЬ ЭРИКА 
        п о з д р а вл я ю т   ба бу шк и  и  д е д у шк и !  
 Шаловливый, милый внучек, ты для нас, как солнца лучик! 
   Подрастай-ка, не ленись, смелым, добрым становись! 
 

Крошки-ладошки, кнопочка-носик.... 
Пусть счастье малышке судьба преподносит! 

 

Управление Силмалской волости  
поздравляет ГУМЕЛИЧ Елену и Виктора с рождением  

дочери КРИСТИНЫ! Будьте счастливы! 

СИЛМАЛСКИЙ ДК:  6 и 13 ноября в 22.00 - дискотеки.  
Вход: 0,50 Лс;  17 ноября в 12.00 - торжественный концерт с уча-
стием воспитанников детского сада, посвященный годовщине про-
возглашения Латвийской республики. Заведующая Силмалским 
ДК просит отозваться супружеские пары, которые в этом 2009 году 
отмечают свои юбилеи свадеб (тел. 26128882). 
ШТЫКАНСКИЙ ДК:  6 и 13 ноября в 22.00 – дискотеки.  
Вход: – 0.50 Лс;  17 ноября в 18.00 - праздничное мероприятие, 
посвященное дню провозглашения ЛР; 15 ноября в 12.00 - детская 
дискотека. 
 

РУЖИНСКИЙ ДК: 7 и 14 ноября в 22.00 – дискотеки,  
вход: 0,50 Лс; 17 ноября в 19.00 - бесплатный вечер отдыха, при-
уроченный ко дню провозглашения ЛР .   
 

КРУКСКИЙ ДК: 7 и 14 ноября в 22.00 – дискотеки. Вход: 0.50. 
17 ноября в 19.00 - бесплатный вечер отдыха, приуроченный ко 
дню провозглашения ЛР .  Заведующая  ДК просит отозваться суп-
ружеские пары, которые в этом 2009 году отмечают свои юбилеи 
свадеб (тел. 29166713). 

Коллектив учителей Крукской школы 

Традиционно осенью учени-
ки 10-го класса проходят риту-
ал посвящения в старшекласс-
ники, состоящий из ряда не-
обычных и шуточных препятст-
вий. И в этом году в Тискад-

ской средней школе решили 
не нарушать традиций. Уче-
ники 11-го класса вместе со 
своим классным руководи-
телем - Шмаукстеле Люд-
милой Геннадьевной подго-
товили множество интерес-
ных испытаний для десяти-
классников. На этот раз 
посвящали   17 учеников 

23 октября, после уроков, в Тискадской средней школе 
собрались учащиеся 7 – 12-х классов на первый в этом 
учебном году вечер отдыха - "Посвящение в старше-
классники".  

УЛЫБНИСЬУЛЫБНИСЬ  

10-го класса во главе с их класс-
ным руководителем - Ириной 
Митрофановной Щербаковой. 
Надо сказать, что классный 
руководитель не оставила своих 
подопечных в трудную минуту 
и стойко прошла все препятст-
вия вместе с ними. Чтобы полу-
ч ит ь  поч ёт ное  з ва ние 
«старшеклассника» посвящае-
мые  должны были проявить 
выдумку, смекалку, артистиче-
ские способности. После успеш-
ного преодоления всех препят-
ствий, десятиклассники торже-
ственно поклялись отныне и до 
выпускного достойно нести 
почетное и ответственное зва-
ние «Старшеклассника».   

Вечер прошел очень инте-
ресно и вызвал у присутствую-
щих шквал положительных 
эмоций. Завершилось меро-
приятие школьной дискотекой.  

☺  В украинской школе:- Данил-
ко, сколько раз тебе повторять, 
слово "самолет" пишется с бук-
вой "м", а не с  "л"! 
☺  Наркоз - это средство защиты 
хирурга от советов пациента во 
время операции. 
☺  Тот, кто храпит, всегда    

засыпает первым. 

☺  Объявление:Требуются рабо-
чие для работы на работе.  
Оплата деньгами. 
☺ В деревне Кукуево столкнулись 
«лексус» и «ламборджини». При-
бывшие на место сотрудники до-
рожной  полиции 2 часа фоткались. 

Управление Силмалской волости выражает глубокое  
соболезнование и скорбит вместе с родными и близкими, 

в сентябре ушедших в мир иной, жителей волости: 
 

ЛЯЛЮНГАЙТЕ АЛЛЫ - в возрасте 29 лет; 
СЕНЬКОВА ЯКОВА       - в возрасте 88 лет (п. Пустынка); 
ЛАЙЗАНЕ ЕЛЕНЫ         - в возрасте 79 лет (п.Таракановка); 
УСАНОВОЙ УЛЬЯНЫ  - в возрасте 77 лет (п.Белобабина); 

СОБОЛЕЗНОВАНИЕСОБОЛЕЗНОВАНИЕ  

ПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКПОСВЯЩЕНИЕ В СТАРШЕКЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИЛАССНИКИ 

ОБЪЯВЛЕНИЯОБЪЯВЛЕНИЯ  

     Желающие научиться делать рождественские венки своими 
руками приглашаются посетить занятие по флористике, которое 
планируется провести в середине ноября в помещении Силмал-
ского ДК. Плата за участие: 1,5-2,00 Лс (в зависимости от коли-
чества участников).  Запись по тел. 22016605 (Н.Стафецка). 

В  С И Л МА Л СК ОЙ  Б ИБ Л И ОТ Е КЕ :  
 

�   со 2-го по 13-е ноября пройдет выставка работ латышского писателя Скалбе Карлиса,  
посвященная 130-й годовщине со дня рождения писателя. 
�   с 26.10.2009. по 11.11.2009.  объявляется конкурс читателей на тему «Краски осе-
ни». Любой читатель библиотеки, независимо от возраста, для участия в конкурсе может 
в библиотеку принести : сочинение, стихотворение, рисунок или композицию на заданную тему. 
Обладатели лучших работ будут поощрены. 

  13 ноября с 11.00 до 19.00 в 
здании Силмалского управления 
волости (бывший вход со стороны 
библиотеки и ЗАГСа) будут работать парик-
махер (тел. 26086772) и специалист по мани-
кюру (тел. 29125545).  

Просьба записываться заранее. 

ПРОДАЮТСЯ 
поросята, кроли-
ки. Т. 22462001, 
дом. 64646146. 

КЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛКЛЮКВА РАСТЕТ НЕ ТОЛЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ ЬКО НА БОЛОТЕ         

Узнав о том, что в нашей 
волости появились энтузиасты, 
которые выращивают крупно-
плодную клюкву возле дома, 
поспешили посмотреть на эту 
чудо-ягоду и расспросить хозяев 
об особенностях ее выращива-
ния. К сожалению, хозяина не 
застали дома, но зато удалось 
побеседовать с хозяйкой  - Ан-
ной Сопко (на снимке с внучкой): 

Как в вашей семье возникла 
сама идея посадить клюкву? 

- Впервые о крупноплодной 
клюкве узнали от знакомых, и 
муж загорелся этой идеей. Не-
давно выкопали возле дома 
большой пруд, а берега его ре-
шили засадить именно клюквой.  

Тщательной ли была под-
готовка почвы под клюкву? 

- Вовсе нет. Сажали в черно-
зем, а сверху присыпали пес-
ком и обильно поливали почву 
перед посадкой.  

Прибыльное ли это дело 
выращивать клюкву? 

-  Трудно сказать, ведь хоро-
ший урожай можно ждать года 
через 3-4: клюкве надо при-
житься, разрастись. Да и сажа-
ли мы ее не для прибыли, а для 
себя. Семья у нас большая, уже 
внучка подрастает, Бог даст, 
еще внуки появятся – пусть им 
на радость ягода и растет. 

Уступает ли по своим вку-
совым качествам крупно-
плодная клюква обычной? 

- «На вкус и цвет – товари-
щей нет» - кто-то предпочитает 
лесную ягоду, а кто-то не прочь 
полакомиться чем-то новень-
ким. Эта клюква менее кислая, 
мякоть ее - не водянистая, а бо-
лее пористая и мучнистая. Пере-
тертая с сахаром, напоминает по 
вкусу и клюкву, и бруснику. В 
нашей семье эту чудо-ягоду 

На болото за клюквой семье Владимира и Анны Сопко хо-
дить не придется, ведь через пару лет возле их дома  ее нарас-
тет столько, что вполне будет достаточно для всей семьи.   

полюбили, особенно по вкусу 
пришлись морс и кисель из нее 
нашей маленькой Полиночке.  

Советовали бы вы и дру-
гим попробовать посадить у 
себя клюкву? 

- А почему бы и нет. Климат 
наш и почва хорошо для нее 
подходят. К тому же она не 
только богатый урожай дает, но 
и красивая, особенно осенью, 
когда многие другие растения 
теряют свой вид. Да и по боло-
там ходить не придется – вышел 
из дома и собирай на здоровье!   

 
У некоторых из нас может 

появиться вопрос: зачем же вы-
ращивать   клюкву  у себя в са-
ду, если ее в дикорастущем виде 
предостаточно? Однако, если 
вы соберете с 1м² у себя на уча-
стке полведра этой прекрасной 
ягоды величиной с вишню, мо-
жет быть, вопрос покажется 
неуместным. Кроме того, что 
растение клюквы дает превос-
ходные ягоды, ее посадки мож-
но использовать и в декоратив-

ном плане. Достаточно подоб-
рать подходящее солнечное 
место  возле   дома  или на газо-
не, и вы решите проблему час-
тичного озеленения участка. 
Делянка  клюквы, покрытая 
сплошным ковром из перепле-
тающихся побегов и усыпанная 
осенью крупными красными 
ягодами, производит яркое и 
неизгладимое впечатление. Да-
же зимой клюква будет прекрас-
но смотреться, поскольку не 
сбрасывает ни листву, ни ягоду.  

Примеры лишь некоторых 
целебных свойств этой ягоды:   
� Крупноплодная клюква со-
держит вещества, которые ук-
репляют мускулатуру сердца и 
сердечные капилляры, а также 
вещества, уменьшающие воз-
можность возникновения ате-
росклероза. 
� Сейчас широко рекламиру-
ются импортные капсулы с 
клюквенным порошком, кото-
рые помогают при заболевани-
ях мочеполовой системы, одна-
ко в аптеках этот продукт стоит 
в 10-20 раз дороже, чем свежие 
ягоды и клюквенный сок. 
�  Крупноплодная клюква ук-
репляет иммунную систему. 
Доказано, что она не дает воз-
можности вирусам и бактериям 
«прилипнуть» к слизистой и тем 
самым защищает организм от 
заражения инфекциями. Устой-
чивый эффект после употребле-
ния всего лишь 10- 20 г ягод 
обеспечен по меньшей мере на 
10 часов. Лучше всего съесть их 
на завтрак - и тогда защита на 
целый день гарантирована. 
�  Ягоды клюквы выводят из 
организма «плохой» холестерин и 
укрепляют стенки сосудов. Не 
случайно протертую клюкву по-
дают к мясу (в первую очередь, к 
дичи): и вкусно, и полезно. 
�  Даже высокие температуры 
не разрушают биологически 
активных веществ этой клюк-
вы. Поэтому она полезна в лю-
бом виде. 

Н. Стафецка 


